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The submersible-study of four segments of the East Pacific Rise between 17 degrees and 18 degrees 40'S, where the
spreading rate is greater than 150 mm/a, allows us to confirm the variability of the accretion processes. The segment
between 17 degrees and 17 degrees 30'S shows an intense present-day magmatic activity. The one between 18
degrees 10' and 18 degrees 22'S shows a mainly tectonic activity. The segment between 18 degrees 22' and 18
degrees 37'S is an intermediate stage with an axial graben in which fresh lavas were emplaced by an extremely young
eruption. On all the segments the hydrothermal activity exists ranging from shimmering water up to black smokers, It is
associated with different stages of animal colonization., L'étude par le submersible Nautile de quatre segments de la
Dorsale Est Pacifique entre 17° et 18°40'S où le taux d'ouverture est de plus de 150 mm/an, permet de confirmer la
variabilité des processus de l'accrétion dans le temps et dans l'espace. Le segment compris entre 17° et 17°30'S
montre une intense activité magmatique actuelle ou sub-actuelle, celui compris entre 18°10' et 18°22'S montre une

activité essentiellement tectonique et celui compris entre 18°22' et 18°37'S une combinaison des deux, le graben d'extension étant partiellement
rempli de laves émises lors d'une éruption extrêmement récente. Partout existe une activité hydrothermale, allant de l'émission de fluides
moirés à des fumeurs noirs, associée à divers stades de colonisation animale.
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